
7 چهار شنبه ۱۴ آذر ۱۴۰۳ ویژه نامه شهر تهران

رئیــس پلیس راهور تهــران بزرگ گفت: 
توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی و در نتیجه 
کاهش استفاده از وسایل نقلیه شخصی در کار 

پلیس قطعاً تاثیرگذار خواهد بود.
یکی از گام هایی که می توان برای کاهش 
بار ترافیکی و تسهیل وظایف پلیس راهنمایی 
و رانندگی برداشت، توسعه ناوگان حمل ونقل 
عمومی اســت؛ این نکته ای اســت که سردار 
سیدابوالفضل موسوی پور، رئیس پلیس راهور 
تهران بزرگ در گفت و گو با کیهان به آن اشاره 

می کند.
موســوی پور همچنین به کیهان می گوید: 
توسعه حمل ونقل عمومی در بحث اتوبوس های 
BRT، متــرو و هرآنچه که حمل ونقل عمومی 
قلمداد شــود و انبوه باشــد، تاثیر مثبتی در 
ترافیک شــهر خواهد داشت. از طرفی توسعه 
ناوگان حمل ونقل عمومی ازجمله اتوبوس های 

جدید و افتتاح ایســتگاه های جدید مترو نیز 
قطعاً در کاهش استفاده وسایل نقلیه شخصی 
و خودروهای تک سرنشین به ما کمک می کند 
و از طرفی وقتی حمل ونقل عمومی توسعه پیدا 
کند، می تــوان به مردم راحت تر توصیه کنیم 
که از این ناوگان استفاده کنند؛ علاوه بر این ها 
ناوگان حمل ونقل عمومــی مذکور به صورت 
یکپارچه باشد نیز توصیه های ما به شهروندان 

موثرتر خواهد بود.
وی ادامه داد: باید در نظر داشت که توسعه 
ناوگان حمل ونقل عمومی و در نتیجه کاهش 
استفاده از وســایل نقلیه شخصی طبیعتاً در 
کاهش استفاده از وسایل نقلیه در سطح معابر 
و روان سازی ترافیک مؤثر است، چرا که تراکم و 
ترافیک رابطه مستقیم با تعداد خودروها و تردد 
دارد و بهبود حمل ونقل عمومی در کار پلیس 
قطعاً تاثیرگذار خواهد بود. از این طریق ساعت 

پیک ترافیک نیز کمتر می شــود و شاهد رفاه 
بیشتر رانندگان و آسان تر شدن مأموریت های 

پلیس راهنمایی رانندگی خواهیم بود.
رئیس پلیس راهور تهران بزرگ درباره فواید 
توســعه ناوگان حمل ونقل که یکی از اقدامات 
مهم مدیریت شهری تهران در دوره ششم بوده 
است، افزود: یکی از مهم ترین فواید برقی سازی 

ناوگان حمل ونقل، چه در خودروهای شخصی 
و چه در اتوبوس و تاکســی ها، کاهش آلودگی 
هوا است. باید درنظر داشت که بخش عمده ای 
از آلودگــی هوا به واســطه تراکم و ایســتایی 
خودروهاســت و توســعه حمل ونقل عمومی 
خصوصاً برقی در کلانشهر تهران بدین واسطه 
باعث کاســته شدن از حجم آلاینده خودروها 

خواهد شد.
سردار موسوی پور به اقداماتی که شهرداری 
تهران در توسعه طرح های عمرانی انجام داده 
است اشــاره کرد و گفت: در بحث طرح های 
عمرانی شهرداری نیز باید گفت که آغاز اقدام به 
اجرای طرح های عمرانی ممکن است یک سری 
محدودیت های ترافیکی به دنبال داشته باشد اما 
با بهره برداری این طرح ها، جبران مافات می کند 
و شاهد رفع گره های ترافیکی خواهیم بود و در 
نتیجه کار پلیس راهور نیز راحت تر خواهد شد.

توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی در تسهیل کار پلیس مؤثر است
رئیس پلیس راهور تهران بزرگ:

نایب رئیس شورای شهر تهران گفت: بسته جامع 
و کامل توسعه حمل ونقل عمومی تهران، هدیه ای از 
سوی خدمتگزاران مردم تهران به شهروندان است.
مهم ترین اولویت دوره ششــم شورای اسلامی 
شهر تهران به حوزه حمل ونقل عمومی اختصاص 
یافت و این موضوع براســاس بررسی و احصاء نیاز 
شهروندان پایتخت انجام شد. برای بررسی بیشتر 
فعالیت های مدیریت شهری تهران در توسعه ناوگان 
حمل ونقل عمومی، با پرویز ســروری، نایب رئیس 
شورای اسلامی شــهر تهران گفت و گو کردیم که 

مشروح آن را در زیر می خوانید.
پرویز سروری در ابتدا با تشریح برنامه شورای 
شــهر در آغاز کار این دوره، با بیان اینکه براساس 
نیازســنجی شــهروندان تهرانی، مشخص شد که 
مســئله حمل ونقل باید در اولویــت کار مدیریت 
شهری قرار بگیرد، به کیهان اظهار داشت: شورای 
اسلامی شهر تهران اولویت اصلی خود را به موضوع 
حمل ونقــل عمومی اختصــاص داد و بیش از ۴۰ 
درصد از بودجه ســالانه را به این مسئله اختصاص 
داد. در ســال ۱۴۰۱، حدود ۴۰ درصد و در ســال 
۱۴۰۲، نزدیک به ۵۰ درصد از کل بودجه سالانه به 
حمل ونقل عمومی تخصیص داده شد. این امر موجب 
شد تا اقدامات گسترده و فراگیری از سوی شهرداری 
تهران برای تأمین نیازهای این حوزه انجام پذیرد.

وضعیت اسفبار حمل ونقل
 در ابتدای دوره ششم شورای شهر

وی افزود: روزی که ما مســئولیت شورا را در 
این دوره به عهده گرفتیم، تنها ۸۶۰ اتوبوس فعال 
در حال خدمت رسانی بود. این عدد را دقیقاً توجه 
کنید! تهران با جمعیــت ۱۰ میلیون نفری، فقط 

۸۶۰ »اتوبوس فعال« داشــت؛ منظور از »اتوبوس 
شاغل« اتوبوس هایی است که در حال ارائه خدمات 
هستند، اما زمانی که می گوییم »اتوبوس فعال«، 
به اتوبوس هایی اشاره داریم که به دلیل مشکلات 
فنی و فرسودگی، به طور مداوم به تعمیرگاه رفته 
و بازمی گردند. در زمانی که شورا را تحویل گرفتیم، 
تعداد ۸۶۰ اتوبوس شــاغل و ۱۷۰۰ اتوبوس فعال 
وجود داشت اما امروز ما تعداد ۲۴۶۰ اتوبوس شاغل 

و حدود ۳۴۰۰ اتوبوس فعال داریم.
نایب رئیس شــورای شهر گفت: در طول دوره 
چهار ساله شورای پنجم، تنها حدود ۲۰۰ دستگاه 
اتوبوس به ناوگان اضافه شد، اما در مقابل، به دلیل 
فرســودگی و مشکلات فنی، حدود دو تا سه هزار 
دســتگاه از خدمات رسانی به شــهروندان تهرانی 
خارج شــدند. به این ترتیب، می تــوان گفت که 
تقریباً ظرفیت اتوبوسرانی را از دست داده بودیم و 

اعتراضات جدی در این زمینه وجود داشت.
نایب رئیس شورای شهر گفت: در کنار مسائل 
مربوط به حمل ونقل عمومــی، یکی از مهم ترین 
و حیاتی ترین بخش ها، مترو بود که آســیب های 
جدی دیده بود. در روزهای ابتدائی، حتی قطعات 
یدکی مورد نیاز برای مترو در انبارهایمان موجود 
نبــود و ما مجبور بودیم از قطعات واگن های فعال 
استفاده کنیم و آن ها را در واگن های دیگر به کار 

ببریم. این مشکل بســیار جدی بود و در نتیجه، 
فاصله های زمانی بین حرکت قطارها افزایش یافته 
بود که اعتراضات جدی از سوی مردم را به همراه 
داشت. علاوه بر این، در راستای توسعه خطوط مترو، 
اقدامات گسترده ای صورت گرفت و باعث شد که 

خطوط مترو گسترش یابد.

تلاش های مدیریت شهری ششم 
به ثمر رسید

وی افزود: این اقدامات امروز به نتیجه رسیده 
است و در زمینه اتوبوس ها شاهد پیشرفت های قابل 
توجهی هستیم. در حال حاضر حدود ۸۰ اتوبوس 
برقــی به گمرک رســیده اند و در روزهای آینده، 
۱۰ دســتگاه از این اتوبوس هــا ترخیص خواهند 
شد و تا پایان هفته در تهران بهره برداری خواهند 
شد. همچنین، تقریباً هزار تاکسی برقی به ناوگان 
تاکسی ها افزوده خواهد شد. در حال حاضر، ۱۵۰ 
دستگاه تاکسی برقی در تهران مشغول به فعالیت 
هستند و حدود ۸۵۰ دستگاه دیگر در گمرک قرار 
دارند که در حال انجام بررســی های استاندارد و 

مراحل اداری برای ترخیص هستند.
سروری افزود: خبر خوشی که داریم این است 
که دو دستگاه واگن تراموا نیز تا پایان هفته به تهران 
خواهد رسید. این ترامواها با چرخ های لاستیکی و 
طــول ۴۲ متر، قادر به تأمین نیازهای حمل ونقل 
عمومی مردم خواهند بود و ان شــاءالله تنوعی در 
خدمات حمل ونقل ایجاد می کنند. این ها از جمله 
اقداماتی هستند که در زمینه حمل ونقل در حال 
پیگیری و اجرائی شدن هســتند. در مورد ون ها 
و موتورســیکلت ها نیز چون این ادعا وجود دارد 
که تولیدکنندگان داخلی می توانند نیازهای ما را 

برطرف کنند، قراردادهایی با آن ها بسته شده است. 
هدف گذاری ما در حوزه موتورســیکلت ها، تبدیل 
۱۵۰ هزار دستگاه به موتورسیکلت های برقی است 

که با همکاری دولت انجام خواهد شد.
نایب رئیس شورای شــهر تهران ادامه داد: در 
مــورد مترو نیز، محموله هــای واگن مترو از دهه 
فجر وارد کشور خواهد شد و دو رام از این واگن ها 
به تهران خواهند رسید. در مجموع، ۶۳۰ دستگاه 
واگن که قرارداد آن بسته شده است، تا پایان سال 
وارد کشــور خواهند شد. البته این روند با حمایت 
دولت در پرداخت ۵ درصد باقی مانده پیش پرداخت، 

معادل ۴۳ میلیون یورو، تسهیل می شود.

بسته جامع حمل ونقل
هدیه ای به مردم تهران

وی افــزود: ایــن اقدامات می توانــد در حل 
مشــکل آلودگی هوا، بهبود حمل ونقل عمومی و 
کاهش ترافیک مؤثر باشــد. به نظر من، این یک 
بســته جامع و کامل اســت که می تواند هدیه ای 
از ســوی خدمتگزاران مردم تهران به شهروندان 
باشد. همچنین، شما می دانید که این دستاوردها 
به سرعت می تواند به عنوان الگو برای سایر شهرها 
پیاده سازی شود و آثار مثبت زیادی در سطح کشور 

به دنبال داشته باشد.
پرویز سروری در پایان گفت: در حوزه حمل ونقل 
عمومی، من نمره ای که به شهرداری تهران می دهم 
حداقل ۱۸ اســت. بررســی ها نشــان می دهد که 
ایــن دوره، اگر نگوییم بزرگ ترین رکورد توســعه 
حمل ونقل در تاریخ تهران، قطعاً یکی از بزرگ ترین 
دســتاوردها در این دوره، توسعه حمل ونقل بوده 
است و این یک کار بزرگ و مؤثر محسوب می شود.

بسته جامع توسعه حمل ونقل عمومی، هدیه  مدیریت شهری ششم به مردم تهران است
نایب رئیس شورای شهر تهران به کیهان گفت:


